
Protokół Nr XXVI/22

2 obradsesji Rady Gminy Dubeninki w Gminnym Centrum Kultury

w Dubeninkach z dnia 17 listopada 2022 r.

W obradach udział wzięli:
Radni Rady Gminy —Stanisław Bielicki, Monika Czyżyk, Mirosław Kardel, Urszula

Kibitlewska, Elżbieta Kondrat, Stanisław Kracaj, Czesław Kramkowski, Dariusz Ołów,
Stanisław Rudziewicz, Sebastian Stępin, Anna Stypułkowska, Beata Wierzchowska, Anna

Żylińska.

Radni nieobecni — Bogdan Walicki.

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. Godzina rozpoczęcia 9.31.
Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad.

2. Przedstawienie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z XXV sesji.
4. Informacja Przewodniczącego o działaniach podejmowanychw okr:

ie

międzysesyjnym.
5. Sprawozdanie Wójta o pracach wokresie międzysesyjnym.
6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków

transportowych.
7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek i zwolnień podatku od nieruchomości.
8. Podjęcie uchwały wsprawie obniżenia ceny żyta jako podstawy naliczania podatku

rolnegona obszarze Gminy.

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawekza I kilometr przebiegu pojazdów,

uwzględnianych przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży,
ucznióworaz rodziców.

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru składu osobowego komisji
stałych Rady Gminy Dubeninki.

11. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw

Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem wojewody Warmińsko — Mazurskiego
0 zmianę rodzaju miejscowościz „Tuniszki, przysiółek”na „Tuniszki, wieś”.

12. Podjęcie uchwaływsprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Dubeninki na lata 2022 — 2028.

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Dubeninki na 2022 r.

14. Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych za rok 2021.
15. Informacja Przewodniczącego o złożonych interpelacjach i zapytaniach oraz

udzielonych odpowiedziach w okresie międzysesyjnym.
16. Zapytania sołtysów.



17.. Zapytania radnych.

18. Odpowiedzina zapytania sołtysów radnych.
19. Wolne wnioskii informacje.
20. Zamknięcie obrad.

Ad.1, Otwarcie obrad.

Obrady rozpoczęły się o godz. 9.31. Otwarcia dokonał Przewodniczący Rady Gminy, Stani-
sław Rudziewicz, który przewodniczył obradom. Przewodniczącyprzywitał radnych, Wójta
Gminy Ryszarda Zielińskiego, pracowników urzędu oraz wszystkie osobyprzybyłe na posie-
dzenie rady. Nastąpiło sprawdzenie obecności radnych. Przewodniczący stwierdził, że na
ustawowyskład rady — 15 radnych, obecnychjest 13, co stanowi wymagane kworum do po-
dejmowania prawomocnych uchwał. Zgodnie z art.13 ust.1 Rozporządzenia o Ochronie Da-
nych Osobowych, Przewodniczący Rady Gminy poinformował zgromadzonych, iż przebieg
tego posiedzenia będzie rejestrowany wraz z wizerunkiemosób uczestniczących w sesji i udo-
stępniony na gminnej stronie internetowej.

Ad.2. Przedstawienie porządku obrad
Przewodniczący spytał czyktoś z radnych ma coś do dodania do porządku obrad, Wniosków
nie wniesiono.

Ad.3. Przyjęcie protokołu z XXIV sesji.
Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie protokołu z XXV sesji

Wyniki głosowania: za”- 13, „przeciw” — 0, „wstrzymuję się” — 0.E pi ję

Ad. 4. Informacja Przewodniczącegoo działaniach podejmowanych w okresie między-
sesyjnym.
W dniu 13 i 14 października na zaproszenie dyrekcji, rodziców oraz wychowawców klas
pierwszych Przewodniczący wziął udział w uroczystościach ślubowania uczniów klas pierw-
szychi obchodach Dnia Edukacji Narodowej w Szkole Podstawowej w Dubeninkach oraz
Szkole Podstawowej w Żytkiejmach. Wdniu 4 listopada odbyło się posiedzenie Komisji Sta-
łej Rady Gminy Dubeninki, na której omówiono i zaopiniowanoprojektyuchwał na XXVI
sesję. Wczasie indywidualnych spotkań z mieszkańcamigminy najwięcej pytań dotyczyło
możliwości uzyskania dodatku węglowegoi zakupu węgla po preferencyj

Ad. 5. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym.



Głos zabrał Wójt Gminy Dubeninki, Ryszard Zieliński. W ostatnim czasie została zakończona

przez Regionalną Izbę Obrachunkową wOlsztynie kontrola, która trwała od lipca do paź.
dziernika. Uwag i zaleceń pokontrolnych nie było zbyt wiele. Wójt wspomniał o programie
grantowym PPGR, chodzi o zakupione komputery dla dzieci z rodzin byłych pracowników
PGR. Wdniu 22 listopada w szkole w Dubeninkach i Żytkiejmach ma nastąpić uroczyste
przekazanie sprzętu komputerowego. Wójt przypomniał, iż wramach grantu gmina zakupiła
129 laptopów oraz 3 tablety. Kolejnym tematembył zakup węgla po preferencyjnych cenach.

W ostatnim czasie okazało się, że Gmina Dubeninki ma zakupić węgiel ze składu w Braniewie

bądź Białymstoku. Węgiel ten ma pochodzić z Wenezueli, Indonezji bądź Kolumbii. Nikt nie
wie i nie może zapewnić jakości zakupionego węgla. Nie jest również jasne to, co później
gminy mają zrobić z węglem, który nie zostanie sprzedany. Prawdopodobnie koszt węgla dla
mieszkańca wyniesie 1800 zł za tonę. Technicznie gmina jest gotowana sprzedaż węgla. Za-
mysłem jest sprzedaż węgla wbig-bag po 750 kg oraz w mniejszych workach. Ryszard Zie-
liński wspomniał o drodze wojewódzkiej 651. Powiedział, że w najbliższym czasie planowane

są remontydwóch odcinków. Remont polegać będzie na zerwaniu nakładki asfaltowej i poło-
żeniu nowego asfaltu na fragmencie odcinka Pluszkiejmy-Rogajny oraz Linowo-Błąkały.
Wójt wspomniał o opale w Szkole Podstawowej w Dubeninkach, powiedział, że szkoła jest
zabezpieczona w opał na zimę.

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków
transportowych
Wszyscy radni otrzymali materiały dotyczące stawek na 2023 rok. Przewodniczący odczytał
projekt uchwały, spytał czy są pytania. Pytań nie było radni przystąpili do głosowania.
Wyniki głosowania: „za” - 13, „przeciw”— 0, „wstrzymuję się” — 0.

Ad. 7. Podjęcie uchwaływ sprawie określenia stawek i zwolnień podatku od nierucho-
mości

Uchwałę przedstawiła Skarbnik gminy Hanna Biedrzycka. Wspomniała, iż wszystkie stawki

zostały na maksymalnym poziomie, tylko stawka od pozostałych budynków lub ich części w
tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowejdziałalności pożytkupublicznego przez or-
ganizacje pożytku publicznego zostały obniżone do stawki inflacyjnej, która w 2023 roku
wyniesie 8.28 zł

Wyniki głosowania: „za” - 13, „przeciw” — 0, „wstrzymuję się” —
0.

Ad. 8. Podjęcie uchwaływ sprawie obniżenia ceny żyta jako podstawy naliczania po-
datku rolnego na obszarze Gminy



Projekt omówiła Hanna Biedrzycka. Zgodnie z Komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Sta-

tystycznego w sprawie średniej ceny skupużyta za okres 11 kwartałów będącej podstawą do
ustalenia podatku rolnegona rok podatkowy 2023 obniżono cenężyta z kwoty 74,05 zł za do

kwoty72 zł. Przewodniczący odczytał projekt uchwałypo czym nastąpiło głosowanie.
Wyniki głosowania: „za”- 12, „przeciw” — 0, „wstrzymuję się” — 1.

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek za 1 kilometr przebiegu pojazdów,
uwzględnianych przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży,
uczniów oraz rodziców

Uchwałę omówiła Ewa Bogdanowicz-Kordjak, Sekretarz Gminy Dubeninki, Sekretarz przy-
pomniała radnym, że w czerwcu podjęli uchwałę dotyczącą ceny jednostkowej paliwa. Na
podstawie tej ceny rodzie, bądź opiekun prawny wyliczał koszty dowozu dziecka niepełno-
sprawnego. Obecnie stawka za 1 kilometr nie będzie mogła być niższa niż ta określona w

przepisach wydanych na podstawie art. 34 a ust. 2 ustawyo transporcie drogowym, który
aktualnie wynosi 0,8358za jeden kilometr.

Wyniki głosowania: „„za”- 13. „przeciw”— 0, „wstrzymuję się” — 0.8 'przec ap

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru składu osobowego komisji stałych Rady
Gminy Dubeninki

Przewodniczący Stanisław Rudziewicz przypomniał, że w Komisji skarg, wniosków i petycji
pracowałPiotr Borkowski, którego mandat wygasł w czerwcuz powodu śmierci. Zgodnie 2

uchwałą w pracach komisji powinno być 5 radnych. Na komisji zaproponowano radnego Cze-
sław Kramkowskiego, Przewodniczący zapytał czy jest może inna osoba do uzupełnienia ko-
misji. Nie było zgłoszeń. Radny Czesław Kramkowski wyraził zgodę do prac.
Wyniki głosowania: „za” - 13, „przeciw” — 0, „wstrzymuję się” — 0.

Ad. 11. Podjęcie uchwaływ sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw We-
wnętrznychi Administracji za pośrednietwem wojewody Warmińsko — Mazurskiego o
zmianę rodzaju miejscowościz „Tuniszki, przysiółek” na „Tuniszki, wi

Wójt wspomniał, że z powodu porządkowania miejscowości należało podjąć stosowną
uchwałę. Stanisław Rudziewicz odczytał projekt po czym nastąpiło głosowanie.
Wyniki głosowania: „za”- 13, „przeciw”— 0, „wstrzymuję się” — 0.

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gmi
Dubeninki na lata 2022 — 2028



Projekt uchwały omówiła Skarbnik Hanna Biedrzycka. Dokonano zmiany Wieloletniej Pro-

gnozyFinansowej na lata 2022-2028 w związku ze zmianami w planach dochodów i wydat-
kówbudżetu na 2022 rok. Ogółem zwiększono plan dochodów o kwotę 4.250.139,57 zł., w
tym: dochody majątkowe zmniejszono o kwotę 135.904,00 zł. i dochody bieżące zwiększono
0 kwotę 4.386.043,57 zł. Ogółem zwiększono plan wydatków o kwotę 1.491.434,80 zł., w

tym:wydatki bieżące zwiększono o kwotę 1.499.803,60 zł. i wydatki majątkowe zmniejszono
o kwotę 8.368,80 zł. Zmniejszono plan deficytu o kwotę 2.758.704.77 zł. i zmniejszono inne
rozchody o kwotę 2.758.704,77 zł

Wyniki głosowania: „za” - 13, „przeciw”
—

0, „wstrzymuję się” — 0.

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmianyw budżecie Gminy Dubeninki na 2022 r.

Projekt uchwały został przedstawiony wpoprzednim punkcie. Przewodniczący odczytał
uchwałę po czym nastąpiło głosowanie.

Wyniki głosowania: „za” - 13, „przeciw”—0, „wstrzymuję się” — 0.

Ad. 14. Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych za rok 2021

Przewodniczący odczytał pismo Wojewody Warmińsko—Mazurskiego. Oświadczenia mająt-
kowewójta oraz przewodniczącego zostały złożone w terminie. Nieprawidłowości w oświad-
czeniach wójta oraz przewodniczącego nie stwierdzono. Kolejnym pismem było odczytanie
pisma z urzędu skarbowego w Olecku. W tym przypadku również nie stwierdzono nieprawi-
dłowości w złożonych przez radnych oświadczeniach.

Ad. 15. Informacja Przewodniczącego o złożonych interpelacjach i zapytaniach oraz
udzielonych odpowiedziach w okresie międzysesyjnym.
Do biura rady nie wpłynęła żadna interpelacja i zapytanie.

Ad. 16. Zapytania sołtysów
1. Sołtys sołectwa Kiepojcie, Agnieszka Sztejter pytała o zakup węgla po preferencyjnych

cenach, ponieważ ma wiele pytań od mieszkańców. Wójt odpowiedział, że na chwilę
obecnąnie ma szczegółóww tym temacie.

2. Sołtys sołectwa Czarne, Mirosław Kardel zapytał o wycięte zakrzaczenia przy drodze w
sołectwie Czarne. Wójt odpowiedział, że obecnie prace skoncentrowane są na wycince i

przewiezieniu drzewa do szkoły w Dubeninkach.
3. Sołtys sołectwa Skajzgiry, Jan Mejsak, zapytał czy nie można by poszerzyć plaży nad

jeziorem Pobłędzie. Wójt odpowiedział, że gmina nie może tego dokonać ze względuna
ochronę przyrody w tym miejscu. Sołtys odniósł się również o odszkodowania za znisz-
czenia spowodowane przez bobry. Wójt odpowiedział, że ani rada ani wójt w tej kwestii



nic nie mogą zrobić. Sołtys zaproponował więc, by zaprosić na spotkanie kogoś z Regio-
nalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Olsztynie.

4. Sołtys sołectwa Kiepojcie, Agnieszka Sztejter odniosła się do tematu wniosków suszo-

Poprosiła, by zaprosić na sesję przedstawiciela z Agencji Restrukturyzacji i Moder-

nizacji Rolnictwa.

5. Sołtys sołectwa Przerośl Gołdapska, Jan Bordzio podziękował w imieniu mieszkańcówza
wybudowanie oczyszczalni w m. Przerośl Gołdapska.

6.

Ad. 17. Zapytania radnych
1. Radny Dariusz Ołów, zapytał co z pozostałymi osobami, które złożyłydodatek węglowyinie otrzymałypieniędzy. Sekretarz odpowiedziała, że wnioski te są nadal rozpatrywane.

Gmina też czeka na pieniądze z województwa.
2. Radny Stanisław Kracaj, zapytał czy gmina nie mogłabyw jakiś sposób umożliwić prze-
jazd z Deguć do m. Golubie. Wójt odpowiedział, że to teren Lasów Państwowych i gmina
nic nie może w tym temacie. Lasy postawiły zakaz wjazdui to do nich należysię zwrócić.

Ad. 18. Odpowiedzi na zapytania sołtysów radnych
Odpowiedzi zostały udzielone na bieżąco.

Ad. 19. Wolne wnioskii informacje
Przewodniczący odezylał dwie uchwały sejmiku województwa warmińsko-mazurskiego do-

tyczące Parku Krajobrazowego Puszczy Rominckiej oraz pismo Ministra Rozwoju Technolo-
gii w sprawie stwierdzenia nieważności decyzji Wojewody Warmińsko-Mazurskiego 0 ze-
zwoleniu na realizację inwestycji drogowej pn: „Rozbudowa drogi wojewódzkiej na 651 na
odcinku Dubeninki-gr. województwa”. Wójt wspomniał o możliwości pozyskania pieniędzy
na przebudowę drogi w Kociołku. Dofinansowanie może wynieść 63 procent. Sekretarz
przedstawiła kryteria i punktację dotyczącą uzyskania dofinansowania na przebudowę ww.

drogi. Odbyło się głosowanie. 9 osób było za przebudową drogi, trzy osoby się wstrzymały.
O godz. 10:51 obrady opuściła radna Urszula Kibitlewska.

Ad.20. Zamknięcie obrad.
Po wyczerpaniu porządku o godz. 11:26 Przewodniczący zamknął obrady.

Protokołowała Przewodniczący Rady Gminy
TimOxaM
Anna Truchan


